
FREDERICIA KOMMUNE 

 

TILSYNSSKEMA 

JOURN.NR. 

20/17 

Foreningens navn: FFFerne / Fredericia Forenede Fodboldklubber 

Tilsynsstedets adresse: FFFernes klubhus, Madsbyvej 4, 7000 Fredericia  

Kontakt person:    Jesper Kongsted                    E-mail:  

Dato for tilsynet: 02.12.2021                              Klokkeslet: 17.00 

Navne på repræsentanter fra foreningen, som deltager i tilsynet: 

Fra FFF’erne: Claus Erdmann og Jesper Kongsted 

Fra Folkeoplysningsrådet: Jan M Jørgensen og Gert D Jørgensen 

Fra Fredericia Kommune: Lars Brønserud (Idræt) og Birgitte L. Jakobsen (Sekr. BUK) 

________________________________________________________________________________ 

Liste over bestyrelsesmedlemmer og senest kendte årsregnskab 

________________________________________________________________________________ 

1. Medlem af landsforbund – hvilket: DBU og DGI 

2. Foreningens hjemmeside og eller Facebook: Ja til begge dele.  

3. Primære aktiviteter: Fodbold og lidt Esport/FIFA, men det er svært at få op og stå. Først 

efter sommerferien 2021. Mellemtrinnet har gerne ville spille/game, men de vil gerne fra kl. 

16 ca. hvor det er svært at få frivillige til. Og det skal ikke være samtidig med fysisk 

fodbold træning. Det er kun tænkt som et supplement.  

4. Åbningstid / Aktivitetstimer: Normalt er der åbent fra kl. 16-22 i klubhuset. Træninger fra 

mandag til og med torsdag. Der er fredagstræning for FC og for et fælles projekt med FC 

Midtjylland. Og åbent for kampe i weekenderne.  

5. Antal medlemmer/deltagere i foreningen: 490 ca. - det er cirka status quo i forhold til sidste 

år, men de mangler de helt små årgange, der skulle begynde til fodbold. Det er indskolingen 

der mangler/de helt små. De unge der skal uddannes flytter og kommer ikke så ofte retur til 

foreningen når de er færdiguddannede. De har et par oldboys hold (32 år og op) der træner 

om søndagen. De har ikke fodboldfitness eller andre typer fodbold. De har ikke ressourcerne 

til det i bestyrelsen. Har overvejet om de kunne lave et samarbejde med FICNESS om at de 

lavede fitness for forældrene, mens børnene også var aktive.  

6. Antal medlemmer/deltagere tilstede ved tilsynsbesøget: 2 fra bestyrelsen, senere nogle ældre 

spillere på kunstgræsbanen.  

 



7. Foreningens udvikling, herunder om der er stigning eller fald i antal medlemmer: De har 

ikke kunne holde Madsby Pigecup eller kræmmermarked i to år, så de ved ikke om de 

mangler frivillige. De har haft ok med trænere. 

8. Er der hold/aktiviteter foreningen ikke har fået op at stå i denne sæson, hvis ja hvorfor: De 

er lidt pressede i seniorafdelingen, og har måtte melde et hold fra. De har et dygtigt 

førstehold, men det kan være en økonomisk udfordring, hvis de rykker op. Det kan hurtigt 

koste 50-75.000 kr.  

9. Kontingent (for forskellige aldersgrupper/hold): Børn 500 kr., U16-seniorer 950kr pr. halvår 

(relativt billige). De har omkring 50 medlemmer, der er med i fritidspas. De ved ikke hvor 

meget “klub korskær” holder dem i deres eget område, og egentligt modarbejder integration 

lidt. Der mangler en videre kobling til de eksisterende foreninger.  

10. Udvikling i foreningens økonomi over de sidste tre år: I 2019 lavede de samlet ca. 600.000 

kr. på deres to hovedarrangementet, i 2020 fik de erstatning op til 200.000 kr. og i 2021 kun 

100.000kr, så de er kommet ud med underskud de sidste to år.  

11. Kommunale tilskudsforhold for foreningen: De er glade for det kommunale tilskud til 

kurser. De fleste træner deres egne børn og så stopper de. De frivillige vil gerne aktivt 

spørges om de vil hjælpe, de kommer ikke af sig selv. En del af de frivillige til deres to 

hovedarrangementer, har ikke en sportslig tilknytning til foreningen mere, det gælder også 

gruppen der passer kunstgræsbanen. Det er flot. De hygger sig med hinanden.  

De andre tilskud: Det er minimumsgrænsen man er på i lokaletilskud, men det er det eneste 

de kender til. Mange ting kan de selv lave. De får klimaskærm tilskud en gang om året. Det 

er de glade for. Man kunne overveje at ændre 25 års reglen. Det kunne hjælpe, så det ikke 

bliver dyrt at få flere voksne.  

12. Nuværende udfordringer for foreningen: Teenage-frafald lidt. Det sociale liv afhænger 

meget af hvor dygtige trænerne er til det, og det er svært at få folk op på 1. Sal hvor deres 

klublokale og café ligger. Kan de få frivillige til det? Eller skal de lønne nogle til det? Hvad 

er det der efterspørges i dag? Det er måske noget andet end det for 10 år siden. Fællesskabet 

i omklædningsrummet har også ændret sig meget. Fra de er 12 år klæder de tit om hjemme 

fra og går ikke i bad bagefter. De betyder faktisk noget.  

13. Samarbejde med Fredericia Kommune og andre: De har et ok/godt samarbejde med 

ejendomsafdeling. De blev selvfølgelig overraskede i starten, men efter de blev inddraget i 

processen er det gået fint. Den nye daginstitution skal være klar i august 2023 – ved Madsby 

parken.  

 

 



 

14. Foreningens fremtid og ønsker: Bemærkninger:  

 Jobcentret. De er glade for den fleksjobber de har. De kunne have glæde af en i 

virksomhedspraktik. Men der skulle være en til at tage sig af personen. Det kunne være 

en ide, måske i nogle af de store foreninger.  

 

 
 

Tilsynsbesøget er foretaget af nedenstående medlemmer af Folkeoplysningsrådet og af Sekretariatet 

for Børn, Unge og Kultur. 

 

Fredericia, den    

 

 

-------------------------------------------      ----------------------------------------------- 

Jan M. Jørgensen, Folkeoplysningsrådet      Gert D. Jørgensen, Folkeoplysningsrådet 

 

 

--------------------------------------------      

Birgitte L. Jakobsen, Skr. BUK 
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